
 
 

Předmluva 
Je mi potěšením představit Bratislavské memorandum o inspekci a inovacích. Memorandum je jedním 

z výsledků rozsáhlých diskuzí, jednání a sdílení myšlenek mezi členy SICI, které se konaly v průběhu 

dvouletého období. Tento proces vyvrcholil workshopem SICI v Bratislavě v červnu roku 2013, během 

něhož došlo k projednání a shrnutí klíčových aspektů diskutovaných témat. Jménem Výkonného výboru 

SICI bych rád vyjádřil naši vděčnost profesoru Grahamu Donaldsonovi, dřívějšímu prezidentovi SICI, 

jemuž připadl nezáviděníhodný úkol přeložit naše úvahy do souvislého a užitečného dokumentu. 

Jak bylo naznačeno na Valné hromadě SICI v Edinburghu v říjnu 2013, během níž bylo Memorandum 

vámi členy přijato, mohlo by být jeho zveřejnění chápáno jako „konec začátku“ – ne konec sám o sobě, 

ale jako základna pro podnícení dalších diskuzí a aktivit. Memorandum představuje informační 

dokument určený členům pro interní debaty, je zdrojem argumentů použitelných při diskuzích 

s ostatními aktéry v kontextu každého ze členů, a je rovněž referenčním bodem pro SICI a její kontakty 

s ostatními institucemi a organizacemi. Tam, kde to bude nutné, může být nabídnuta podpora těm z vás, 

kdo si přejete přeložit Memorandum do vašeho národního jazyka. 

Memorandum není programem SICI, který by měli její členové splnit. Shrnuje dlouhý proces diskuzí, 

shromažďuje myšlenky a nabízí možnosti pro argumentaci. Zda a jak bude Memorandum v jednotlivých 

inspekcích přijato, je na každém z členů a záleží na jeho individuálních podmínkách, roli a úkolu, který 

plní ve svém národním systému vzdělávání. 

SICI doufá, že Memorandum poslouží členům rozmanitými způsoby a v souladu s jedinečnými 

podmínkami každého ze členů. Proto v závěru dokumentu přikládáme k této předmluvě a samotnému 

Memorandu několik vysvětlení a uvádíme některé z hlavních postřehů členů zmíněných při procesu 

přijetí Memoranda na Valné hromadě v Edinburghu, které dávají návody, jak by mohlo být 

Memorandum využito. 

Přijetí Memoranda znamená, že já i ostatní členové Výkonného výboru SICI budeme všemi možnými 

způsoby pokračovat v jeho podpoře a že od vás uvítáme informace o tom, jak se vám daří jej využívat. 
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